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Pustkovecký zpravodaj

bezplatný zpravodaj 
občanů městského obvodu 
Pustkovec PUSTKOVEC

(pokračování na straně 3)

ÚVODNÍ SLOVO
Máme tady podzim, horké a suché léto je za 

námi. Letní převážně venkovní akce jsou minu-
lostí, minisukně nahradily punčocháče a kalhoty 
a děvčata si nemusí důsledně holit nohy. Stromy 
se dostávají do vegetačního klidu a v Pustkovci se 
rozhořel boj o vlastní názor, který je naplněn pře-
střelkami před bitvou o údolí. Každá interpretace 
nese v sobě prvek manipulace a zaplétání a vyplé-
tání z kontextu. Ještě je čas na dohody, revitalizovat 
se musí, jde o to, aby to nedělal orangutan. Kdo se 
v této chvíli zasekne, dává přednost pohodlnosti 
před odpovědností. 

Plán revitalizace vychází z jediného předpokla-
du: Je výhradně v rozpočtu města a město podpo-
řilo kácení stromů v údolí. To okamžitě vyvolává 
ostrou protiargumentaci. Obyvatelé přilehlého okolí 
poukazují na to, že sami zastupitelé nevyvíjejí dosta-
tečnou aktivitu a jsou často kritizovaní za liknavost 
a dokonce za to, že stojí za celým revitalizačním 
úmyslem. Občané ve volbách dali jasně najevo, že 
fandí vyváženému názorovému seskupení zastu-
pitelstva. Chtějí zabezpečit klid svých domovů. 
Když se však rozhodování v plánování dotýká jich 
samotných, každý si řekne: „Proč zrovna já? Cožpak 
já jsem aktivista Greenpeace?“ Vzpomeňme na to, 
když se rozhodovalo o přebudování cesty v dolní 
části Pustkovce k zamezení velkému provozu aut. 
Aby se podpořila myšlenka jednoproudové cesty, 
měl na volných plochách před ploty domů vzniknout 
chodník: „Ale proč zrovna před mým domem?“ 
Dnes je možné na cestě spatřit maminky, jak vyklápí 
své děti, když najíždí kočárky na vysoký obrubník, 
aby se mohly vyhnout projíždějícím vozidlům.

Tvrzení, že lamentace si občané mohou dovolit 
leda doma v kuchyni, je pravdivé. Nic však neřeší. 
Občané si lamentace veřejně i v médiích dovolit 
mohou a mají na ně plné právo. A že lamentovat 
budou, pokud jde o jejich prostředí k životu, na to 
můžete vzít jed – a nemusíte být politik. Předsta-
venstvo, které chce revitalizaci prosadit, má přesně 
dvě možnosti: buď se s křiklouny dohodnout, nebo 
je porazit. Třetí možnost, ustoupit zcela, už totiž 
znamená, že zastupitelstvo pozbývá významu 
svěřeného mandátu. Bojovat do krajnosti má někdy 
smysl, jenže někdy by měl vítězit rozum, který 
z plánů je prací orangutana a který prací moudrého 
správce. O tom se má diskutovat a nejde teď o to, 
kdo má blíž k pravdě. Schopná vláda musí být 
schopna svou pravdu prosadit co nejinteligentněji. 
„Když tomu věnujeme patřičnou pozornost, může 
se z každé činnosti stát okno do vesmíru a dveře 
k porozumění.“ to je myšlenka závěrem, učitele 
Roberta Fulghuma. Za redakci Denisa Jánská

Zatraktivnění území pro krátkodobou 
rekreaci obyvatel Ostravy – takový je 
záměr projektu revitalizace Pustkovecké-
ho údolí, který připravuje město Ostrava 
s obvody Poruba a Pustkovec. Dokumen-
taci i vizualizaci k původnímu projektu 
si občané města mohou prohlédnout na 
úřadu městského obvodu Poruba nebo 
na internetové stránce https://fajnova.cz/
projekt/revitalizace-pustkoveckeho-udoli/. 
Předpokládaný rozpočet na projekt revita-
lizace 25 milionů korun bude financovat 
město z dotací EU zejména z dotačního 
programu Životního prostředí.

Téma údolí bylo na stránkách zpravoda-
je probíráno již několikrát. O projektu se na 
zastupitelstvech statutárního města Ostra-
va a oblasti Poruba jedná více než dva roky. 
Projednávané změny jsou předkládány také 
veřejnosti, první významná diskuze s ob-
čany proběhla již 11. 5. 2017 v prostorách 
ZŠ Pokorného. Do projektu revitalizace 

významně vstupuje také rada zastupitelstva 
městského obvodu Pustkovec. Přestože se 
nepodílí na spolufinancování, několikrát 
k projektu vyslovila svůj zamítavý postoj. 
Důvodem byl především požadavek co 
nejšetrnějšího zásahu do krajinného prvku 
a navrácení vody Pustkoveckému údolí. Po 
té, co SMO a obvod Poruba schválil projekt 
na revitalizaci, vyžádali si Pustkovečtí 
zastupitelé nový podrobný dendrologický 
průzkum lokality s odborným posouzením 
stavu dřevin. Konečné inventární číslo 
všech dřevin v údolí přesáhl 2000, v jeho 
soupisu jsou všechny dřeviny s průměrem 
kmene již od 8mm. Mimo vzrostlých 
stromů se tak ocitly v seznamu také keře 
a nízké náletové dřeviny, které tvoří vý-
znamný podíl v celkovém počtu 193 dřevin 
určených ke skácení. 

Díky obnovenému řízení plánu revi-
talizace se pustkoveckým zastupitelům 
podařilo do projektu ve větším rozsahu 
zahrnout také potok. Záměrem je vrátit do 
údolí vodu. Dosavadní „koryto potoka“ 
tvoří beton, kterým spodní voda do koryta 
neprosákne, zůstává tak na přilehlých lou-
kách a tvoří mokřiny. Záměrem projektu 
je beton odstranit, vytvořit nové kamenné 
koryto a svést do něho několik pramenů 
průzračně čisté vody z údolí, která v sou-
časné době odtéká přímo do kanalizace. 

V bezprostřední blízkosti současného, 
několik desítek let neudržovaného, potůčku 
však vzrostlo několik statných stromů, které 

Konec Pustkoveckého údolí 
nebo jeho revitalizace?
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V Pustkoveckém údolí byl zahájen provoz 
areálu komunitního centra Všichni spolu. 
Oficiální předání za přítomnosti všech inves-
torů proběhlo v pondělí 30. 9. Areál je zpří-
stupněn všem bez ohledu na věk či zdravotní 
způsobilost, je totiž vybavené i pro zájemce 
pro sport a volnočasové aktivity s tělesným 
handicapem. 

Do podpory financování výstavby ko-
munitního centra, jejíž náklady přesáhly 
50 miliónů korun se zapojila řada organizací, 
které se věnují handicapovaným skupinám 
obyvatel, město Ostrava a Moravskoslezský 
kraj. Ten čerpal dotace Evropské unie nebo 
podpořil projekt z vlastního rozpočtu na in-
dividuální účelové investiční dotace.

Protože je areál součástí základní školy 
Karla Pokorného bude ve všední dny v dopo-
ledních hodinách vyhrazen především žákům 
školy. Otevřeno je však denně až do 19.30. 

V areálu je postavena nová dvoukřídlá bu-
dova, v jedné z jejích části je sociální zařízení 
a zázemí pro správce areálu a ve druhé klu-
bovna, recepce a kanceláře pro poradenství. 
Služby v komunitním centru bude poskytovat 
Centrum pro rodinu a sociální péči, které 

nabízí preventivní programy na podporu man-
želských a rodinných vztahů, a sdružení Mens 
Sana. To poskytuje psychosociální služby li-
dem s psychickými problémy, trénink paměti 
a další aktivity. Prostor budovy je také určen 
pro pořádání přednášek, klubových setkání 
a jiných akcí. Zájemci o pořádání vlastní akce 
si budou moci prostory pronajmout.

Ve venkovním prostoru je zahrada 
s jabloněmi, hrušněmi, švestkami, rybízy 
i angrešty, trvalkami a bylinkami, vysázeno 
je i habrové bludiště. K dispozici je řada 
atrakcí – posilovací a cvičební stroje, lezecká 
stěna, trampolína a kolotoč pro vozíčkáře 
i zdravé, prolézačky s rozhlednou, švédskou 
sítí, trubkovým telefonem, skluzavkou nebo 
kuřím mostem. Jsou zde příjemná místa 
pro relaxování nebo aktivní odpočinek 
a smysluplnou zábavu. Tříbit smysly si mů-
žete na dotykové stěně z různých materiálů, 
kaleidoskopem, můžete se bavit betonovou 
ozvěnou, na zvukových polštářích nebo 
kamenném xylofonu. Trénovat můžete také 
mozek maxišachy, optickým hranolem, pro-
zkoumat Newtonovu houpačku nebo si ověřit 
Pythagorovu větu v praxi. Velkorysé je také 
hřiště, které je většími dětmi využíváno 
nejvíc. Je přizpůsobené pro různé míčové 
sporty jako je fotbal, basketbal, házená, tenis 
ad. Vedle okruhu na dlouhé a krátké tratě, 
je dráha s doskočištěm pro skok daleký. Na 
provoz trvale dohlíží dva správci, kteří také 
řeší drobné opravy poškozeného vybavení 
areálu. A podle jejich slov, se zatím žádné 
větší komplikace s provozem nevyskytly.

Stavba areálu byla přihlášena do soutěže 
Adapterra Awards zaměřující se na ekologické 
projekty, a to především ty, které ochlazují naše 
města a pomáhají zadržovat vodu v krajině. Bu-
dovy centra jsou postaveny tak, aby v maximální 
možné míře zadržovaly v lokalitě vodu. Většina 
střech je osázená rostlinami a zpevněné plochy 
umožňují vsakování vody. Déšť se zadržuje 
v nádrži a voda se zpětně využívá. Pro vytápění 
i chlazení se používá tepelné čerpadlo.

Přijďte a využívejte služeb komunit-
ního centra, doufáme, že se vám zde bude 
líbit. Jak obstál projekt v soutěži Adap-
terra Awards můžete sledovat na stránce 
www.adapterraawards.cz. 

Činnost zastupitelstva 
a rady městského 
obvodu ve III. čtvrtletí 
roku 2019
 Zastupitelstvo městského 
obvodu

Zastupitelstvo městského obvodu se 
sešlo na dvou zasedáních. Na 4. zasedání, 
konaném dne 10. 6. 2019, mimo běžné zá-
ležitosti projednalo a schválilo účetní uzá-
věrku a hospodářský výsledek (závěrečný 
účet) r. 2018, dále přijalo několik rozpoč-
tových opatření a projednalo poskytnutí 
peněžitých darů právnickým osobám.

Na 5. zasedání, které se konalo dne 
30. 9. 2019, se zastupitelstvo mimo běžné 
záležitosti zabývalo rozpočtovými opat-
řeními, návrhem vzdání se předkupního 
práva a výsledkem kontroly přijatých 
usnesení orgánů samosprávy.

 Rada městského obvodu 
Rada městského obvodu se sešla na 

šesti schůzích a přijala celkem 55 usnese-
ní. Rada projednávala především návrhy 
materiálů k předkládání před projedná-
váním v zastupitelstvu, jako jsou žádosti 
právnických osob o dotace, požadavky na 
prodeje pozemků, přijetí rozpočtových 
opatření, pravidelné průběžné informa-
ce o hospodaření a výsledky kontrolní 
činnosti nadřízených orgánů (konkrétně 
pravidelné roční hodnocení přiměřenosti 
a účinnosti systému finanční kontroly 
a dále kontroly přijatých usnesení orgánů 
samosprávy, prováděné na základě stíž-
nosti nejmenované členky zastupitelstva). 
Jednání rady se dále týkala vlastních roz-
počtových opatření, žádostí o pronájmy 
pozemků, žádostí o věcné dary, návrhů 
smluv a dodatků k nim.

V souvislosti s investiční a jinou 
stavební činnosti na území městského 
obvodu jsou radě předkládány žádosti 
odvětvových odborů magistrátu, inves-
torů a stavebníků o vyjádření k umístění 
staveb, o povolení ke vstupu na pozemky 
a o zřízení věcných břemen, žádosti k na-
pojení pozemků na veřejné komunikace. 
Rada městského obvodu se také vyjadřuje 
jako účastník správních řízení ke staveb-
ním a obdobným činnostem. 

O podrobnostech jednání zastupitelstva 
a rady se lze dozvědět z příslušných usne-
sení, která jsou k dispozici na úřadu měst-
ského obvodu a na webových stránkách.

Jak bylo uvedeno výše, usnesení a zá-
pisy zastupitelstva a usnesení rady jsou 
k nahlédnutí na úřadu a dosud jsou také 
umístěny na internetových stránkách 
(www.ostrava-pustkovec.cz) městského 
obvodu. 

Petr Müller,  
tajemník úřadu městského obvodu

Všichni spolu v Pustkoveckém parku
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Násilné prosazování projektu „Revitaliza-
ce Pustkoveckého údolí“, který předpokládá 
vykácení anebo vymýcení značné části stá-
vajících stromů a dřevin, bohužel pokračuje. 
Dne 21. srpna 2019 pustkovecká rada odvolala 
svůj nesouhlas s kácením v našem údolí, 
na kterém se usnesla 11. února tohoto roku. 
Fakticky se tak možnost kácení 157 stromů 
a 36 keřů znovu otevřela.

Z dostupných informací vyplývá, že 
pustkovecká rada svůj negativní postoj ke 
kácení změnila poté, co v létě 2019 došel do 
Pustkovce dopis z Magistrátu statutárního 
města Ostravy, který kácení požaduje.

Okolnost i odvolání usnesení o ne -
souhlasu s kácením v našem údolí jsou 
nejasné. O změně postoje rady nebyla 
informována ani opozice ani občané Pust-
kovce, kterých se zásah bytostně dotýká. 
Zásadní proměna Pustkoveckého údolí bo-

hužel nebyla v Pustkovci předmětem širší 
veřejné diskuze. Doplňujeme, že podle 
oficiální inventarizace dřevin z července 
2016 je v Pustkoveckém údolí pouze 68 
stromů a keřů, které je třeba přednostně 
řešit. To prakticky znamená, že není nutné 
všech 68 dřevin kácet a že si dřeviny žádají 
dendrologickou péči.

Projekt „Revitalizace Pustkoveckého údo-
lí“ je záměrem statutárního města Ostravy, 
jenž má být spolufinancován z fondu EU. Po 
realizaci stavby kontroverzního Komunitního 
centra by tak došlo v údolí k dalšímu masiv-
nímu kácení dřevin. Připomínáme, že značné 
kácení v horní části Pustkoveckého údolí by 
si vyžádala i případná realizace tramprojektu 
kvůli rozšíření komunikace 17. listopadu a no-
vému vedení inženýrských sítí. Reálně hrozí, 
že Pustkovecké údolí ztratí svou dosavadní 
podobu a funkci.

CO MŮŽEME NYNÍ DĚLAT?
O zahájení řízení se dozvíme z pustkovec-

ké úřední desky. V rámci správních řízení lze 
plánovanému kácení zabránit.

Budeme nadále zjišťovat informace a ak-
tivně bránit Pustkovecké údolí takové, jaké 
jej dnes známe.

Nechceme bránit úpravám ani jeho nutné 
údržbě. Nemyslíme si ale, že pokácení téměř 
200 vzrostlých stromů a dřevin anebo budo-
vání umělých prvků jsou kroky správným 
směrem.

Kontakty: 
Facebook – Občané pro Pustkovec, 
e-mail: obcanepropustkovec@gmail.com

OBČANÉ PRO PUSTKOVEC

Strana Občané pro Pustkovec k tématu 
revitalizace Pustkoveckého parku

svými kořeny prorostly kolem betonových 
skruží. Tyto stromy je nutné pokácet, aby no-
vému toku vytvořily prostor. Rozhodnutí bude 
jednoznačné, buď se do údolí navrátí zpět jeho 
potok a sním jednotné klima této lokality nebo 
se zachová současný ráz lesní krajiny a mok-
řadu. Čistá voda, která se vytrácí do krajiny 
a kanalizace evidentně chybí pustkoveckému 
rybníku, jenž i nadále chce zastupitelstvo 
Pustkovce ponechat v péči Českého rybářského 
svazu jako chovný. V roce 2015 v něm ryby 
uhynuly zvýšeným oteplením vody a nedostat-
kem kyslíku, protože jeho napájení je závislé 
na dešťových srážkách.

Oslovení odborníci na dendrologii a kra-
jinářskou architekturu jednoznačně tvrdí, 
že podle plánu se v Pustkoveckém údolí 

nebude kácet neadekvátně. Kromě již zmí-
něných stromů, by se měly odstranit pouze 
nevzrostlé náletové dřeviny a stromy duté, 
které už nezachrání ani pravidelný ořez 
a mohou být lidem procházejícím parkem 
životu nebezpečné. Celou situaci však kom-
plikuje fakt, že Pustkovec je menšinovým 
vlastníkem pozemků Pustkoveckého údolí, 
většina je v soukromých rukou a ve vlast-
nictví porubského obvodu, kácení na těchto 
plochách pustkovečtí zastupitelé neovlivní. 
To je případ vzrostlých dubů označených ke 
skácení na pozemku hraničící s parkovištěm 
Karla Pokorného. Důvodem jejich kácení 

však není revitalizace parku, ale plynová 
přípojka městského obvodu Poruba.

Realizace projektu revitalizace slibuje 
novou výsadbu dřevin a v rámci krajinné 
architektury bezúdržbovou udržitelnost 
parku po dobu 15–20 let. Je nutné tedy vzít 
v úvahu i fakt, že pokud se zachová stávající 
stav parku, nebude mít město v příštích letech 
finance na jeho údržbu.

Chtěli bychom slyšet váš názor. Napište 
nám do redakce na adresu pustkoveckyzpra-
vodaj@gmail.com nebo jej přijďte vyjádřit 
na úřad městského obvodu Pustkovec. I váš 
názor může být podnětem ke zvážení, zda se 
rada zastupitelstva postaví za to, aby některý 
ze stromů určených ke kácení stojící na po-
zemcích Pustkovce měl být zachráněn. 

Konec Pustkoveckého…
(pokračování ze strany 1)
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Proběhlo několik společných jednání na 
magistrátu za účelem revitalizace této loka-
lity, za účasti zástupců městských obvodů 
Poruba a Pustkovec, odborů investičního, 
ochrany životního prostředí a strategického 
rozvoje. V tomto smyslu byly také provede-
ny výkupy pozemků několika soukromých 
vlastníků, kterým bylo v minulosti odebráno 
právo rozhodovat svobodně o svém soukro-
mém majetku – a to platí bohužel dodnes. 
V současnosti se území „Pustkoveckého 
údolí“ nachází v soukromém vlastnictví už 
jen šestnáct soukromých vlastníků (bylo jich 
celkem mnohem více) a čtyř státních subjektů. 
Mezi poslední jmenované patří také pozemky 
města, na které se vztahuje projekt revita-
lizace VKP. Soukromé pozemky nebudou 
a neměly by být revitalizací dotčeny. Zde je 
nutno připomenout, že strom, ať už jakýkoli, 
na pozemku soukromého vlastníka je také 
podle práva jeho majetek (včetně odpověd-
nosti za jeho statiku a bezpečnost). 

Výkresovou dokumentaci v samém po-
čátku dne 23. 3. 2017 projednala komise 
výstavby rady městského obvodu Pustkovec, 
která je podle zákona o obcích (č. 128/2000 
Sb.) poradním orgánem rady městského 
obvodu, po prostudování neměla námitek 
a dala souhlasné stanovisko. V souvislosti 
s navrženým vodním hřištěm a jeho napoje-
ním na vodní zdroj magistrát požádal firmu 
Hydroprojekt o možnost napájení spodní 

vodou; firma požadavek splnila a provedla 
hlubinný vrt (únor 2018) na pozemku města, 
včetně výpočtu možného čerpání k tomuto 
účelu. Dále byla komise výstavby radou infor-
mována o kácení dřevin v rámci revitalizace 
a následné náhradní výsadby. Členové komise 
požadovali odůvodnění kácení každé dřeviny 
dendrologickým posudkem a vyznačení na 
situační mapě projektu. Požadavek byl splněn. 
Členové komise výstavby se ještě revitalizací 
zabývali na dvou dalších jednáních – v březnu 
a v červenci 2018. Komise výstavby a investic 
byla seznámena s technickou dokumentaci 
k revitalizaci Pustkoveckého údolí a neměla 
námitek. Doporučila, aby mobiliář vybavení 
VKP, jako vodní hřiště a jiné, byl vyroben 
v provedení „antivandal“ a osazení mobiliáře 
bylo kontrolováno kamerovým systémem.

Dne 26. 9. 2018 rada městského obvodu 
Pustkovec projednala žádost projektanta 
o vyjádření a souhlasila pro potřeby správních 
řízení s projektovou dokumentací (PD) pro 
vydání společného povolení pro investiční 
akci „Revitalizace Pustkoveckého údolí“ dle 
předložené PD ze dne 3. 9. 2018. Následně 
dne 18. 10. 2018 rada městského obvodu za 
1) projednala žádost projektanta o vydání 
souhlasu vlastníka pozemku ke kácení dřevin 
pro stavební akci „Revitalizace Pustkovec-
kého údolí“ a za 2) nesouhlasila pro potřeby 
správních řízení s kácením dřevin pro in-
vestiční akci „Revitalizace Pustkoveckého 

údolí“ investora Statutární město Ostrava, 
dle předložené tabulky kácených stromů ze 
dne 6. 9. 2018 v určeném rozsahu.

 Po volbách 2018 členové zastupitelstva 
dne 21. 1. 2019 ve svém usnesení v bodě 3) 
nesouhlasili s kácením stromů v Pustkovec-
kém údolí v rozsahu, předpokládaném ve 
zpracované projektové dokumentaci.

 V měsíci červenci 2019 byla rada městské-
ho obvodu odborem investic magistrátu po-
žádána o společné jednání. Společné jednání 
představitelů města se všemi členy rady pro-
běhlo v zasedací místnosti úřadu Pustkovec. 
Bylo vyžádáno a domluveno šetření na místě 
se všemi členy rady. Předmětem šetření bylo 
označení dřevin, určených ke kácení dle PD 
revitalizace, včetně sadových úprav. Během 
pochůzky bylo prohlédnuto koryto potoka, 
které bylo doporučeno jako součást revitali-
zace. Nutno podotknout, že tady je počítáno 
s kácením dřevin, rostoucích v rozpadlém 
korytě potoka. Ke každé dřevině, určené ke 
kácení, byl členům rady přednesen odborný 
výklad o důvodu kácení. Zároveň se všichni 
účastníci přesvědčili, že navržené kácení 
a sadová úprava a náhradní výsadba v této 
lokalitě je řešena velmi citlivě a kácení není 
řešeno plošně. Rada městského obvodu Pust-
kovec následně na svém zasedání 21. 8. 2019 
své záporné usnesení zrušila, informovala zá-
stupce města a ve svém usnesení požadovala 
zachování rybníka v hospodaření rybářského 
svazu dle platného provozního a manipulační-
ho řádu; dále požadovala obnovu pramenišť, 
včetně zajištění nových, odkud se voda tratí 
do kanalizace a ne do rybníka.

Závěrem, jak jsem již v úvodu pozname-
nal, městský obvod Pustkovec by na investici 
revitalizace nikdy nedosáhl. Pustkovecké 
údolí ve stávajícím stavu, bez obměny, ve 
zdánlivém klidu, nemůže dále zůstat. Každo-
ročně je podmáčením vyvráceno několik dře-
vin a je jedno, jestli na pozemcích města nebo 
na soukromých. Nutno také připomenout, že 
městský obvod na možné fatální následky 
pádu dřeviny není pojištěn. Od vzniku VKP 
všechny dřeviny na tomto území přirozeným 
způsobem zestárly. 

Starosta Stanislav Pyš

REVITALIZACE ,,PUSTKOVECKÉHO ÚDOLÍ“

Zpravodajství České televize studio Os- �
trava si pro reportáž o revitalizaci pustko-
veckého údolí vyžádalo vysvětlení starosty 
městského obvodu Pustkovec. Stanislav 
Pyš na kameru promluvil v souvislostech 
s revokací původního plánu a novým den-
drologickým posudkem celé této oblasti 
VKP. Reportérům ČT podal k rozhodnutí 
zastupitelstva podrobný výklad. Reportáž 
z regionálního zpravodajství ze dne 11. 9. 
2020 můžete shlédnout na internetových 
stránkách www.ceskatelevize.cz/ivysilani.

Představa revitalizovat významný krajinný prvek č. 009, nazvaný „Pustkovecké údolí“, vzešla 
z minulého vedení městského obvodu Poruba. Důvodem bylo zlepšení prostředí v zájmu 
bezpečnosti návštěvníků, protože tuto lokalitu k relaxaci a odpočinku z 90 % využívají 
obyvatele Poruby všech věkových kategorií. Městský obvod Poruba na rozdíl Pustkovce 
také hospodaří s větším objemem financí, daným rozlohou a počtem obyvatel. 
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Ostrava je v rámci čtyř oblastí rozdělena 
na přibližně 200 okrsků. Toto rozčlenění 
umožňuje strážníkům lépe řešit jejich 
každodenní starosti týkající se občan-
ského soužití a především zaměřit se na 
konkrétní problematiku v jednotlivých 
ulicích. Snahou Městské policie Ostrava 
je, aby každý občan města znal „svého 
strážníka“ a s důvěrou se na něj obracel. 
Strážník-okrskář své pracovní povinnosti 
vykonává převážně ve svěřené lokalitě, 
čímž maximálně prohlubuje své znalosti 
o problematice „svého“ okrsku. Po osob-
ních rozhovorech s obyvateli řeší problémy 
v úzké spolupráci se zaměstnanci městské-
ho obvodu, školských či zdravotnických 

zařízení, s představiteli firem a právnic-
kými osobami a v neposlední řadě také 
s Policií České republiky.

Kromě samotných strážníků-okrskářů 
jsou v jednotlivých oblastech zřízeny také 
kontaktní místa pro občany, kde se občané 
mohou obracet na přítomné strážníky se 
svými dotazy, náměty a žádostmi týkající-
mi se veřejného pořádku, prevence krimi-
nality a upevňování pořádku a bezpečí ve 
městě. V blízké oblasti Pustkovce se nachá-
zí dvě služebny s nepřetržitým provozem 
a jedno kontaktní místo pro občany:
• ul. Martinovská 1622/36, Ostrava -Poruba 

(pracoviště s nepřetržitým provozem) 
• ul. Čkalovova 6144/18a, Ostrava -Poruba 

(pracovní dny 6–8 hod., 14–16 hod., 
17:30–19:30 hod.).
O možnostech zajištění vlastní bezpečnos-

ti informuje občany Městská policie Ostrava 
také prostřednictvím informačních tabulí. 
Získají zde kontakty na jednotlivá pracoviště 
městské policie, tísňové linky, krizová a inter-
venční centra i azylová zařízení. Tyto tabule 
se pravidelně aktualizují na základě nových 
informací o připravovaných akcích. Infor-
mační tabule pro obvod Poruba a Pustkovec: 
Pustkovec – ul. 17. Listopadu (u Duhy)

Poruba – Nezvalovo náměstí

Zprávy městské policie

Projekty Městské policie 
Ostrava „Mimořádné 
situace v běžném životě“
... pro ženy a dívky

V Ostravě se nachází 14 sociálně vylou-
čených lokalit, která jsou spojována s vět-
ším počtem násilné i mravnostní trestné 
činnosti. Vzhledem k většímu počtu těchto 
míst v Ostravě, na rozdíl od jiných měst, 
městská policie realizuje preventivní pro-
gramy, s cílem zvýšit pocit bezpečí, v tomto 
projektu zúčastněných mladých dívek.

Po prázdninách se opět zkušení lektoři 
Městské policie Ostrava setkají s dívkami 
ze SZŠ VOZŠ v Ostravě. Dívky si zopakují 
vše, co doposud probraly, proběhne nácvik 
pádů a základů boje na zemi, a také nácvik 
nových sebeobranných technik. 

... speciální besedy pro 
mladistvé

V rámci projektu „Mimořádné situace 
v běžném životě“ proběhnou pro žáky střed-
ních škol netradiční besedy se strážníky 
Městské policie Ostrava. Účastníci budou 
seznámeni s novými hrozbami a nebezpe-
čím, se kterým se setkávají v běžném životě, 
mimo jiné i v oblasti kyberprostoru. Na kon-
krétních případech budou ukázány hranice 
mezi přestupky a trestnými činy, dopady 
na jejich pachatele/oběti. Budou rozebrány 
důležité pojmy, jako je např. nutná obrana, 
krajní nouze, náhrada škody a exekuce. Na 
konec bude dětem přiblížen zákon o obětech 
trestných činů a předán přehled důležitých 
organizací, které nabízejí odbornou pomoc 
obětem/pachatelům.

V poslední části prakticky seznámí 
lektoři a instruktoři posluchače s mož-
nostmi vhodného jednání v rizikových 
situacích, kdy je ohrožen život, zdraví či 
majetek a umožní jim vyzkoušet si různé 
sebeobranné techniky a postupy. 

Zájemci o besedy se můžou přihlásit 
na tel. čísle +420 720 735 125.

Znáte svého okrskáře?

Statistiky ukazují, že umísťování kame-
rového monitorovacího systému je správným 
krokem v boji proti kriminalitě a snižování 
nákladů na zabezpečení veřejného pořádku 
v jednotlivých lokalitách obcí a měst. Díky 
neustálému monitorování rizikových míst se 
strážníkům daří lépe odhalovat přestupky, 
sledovat situaci v silničním provozu a záběry 
z kamer jsou mnohdy předávány Policii ČR 
k následnému použití v důkazním řízení či 
identifikaci pachatele trestného činu. V sou-
časné době je v Ostravě umístěno více než 

700 kamer, obsluhovaných na 9 stanovištích. 
Záznam z kamer je přenášen na nejbližší 
pracoviště Městské policie Ostrava s nepře-
tržitým provozem. 

Městská policie Ostrava informuje o zpro-
voznění nové bezpečnostní kamery u Pust-
koveckého rybníku. V současné době jsou 
tak v pustkoveckém parku umístěny již dvě 
kamery, skrze které na monitorech strážníci 
nepřetržitě sledují a vyhodnocují pořízené 
záběry.

Kamerový systém městské policie v Ostravě

V městském obvodě Ostrava-Pustkovec 
bylo v období 1. 1. až 31. 7. 2019 řešeno celkem 
103 přestupkových jednání. Z toho 86 případů 
se týkalo dopravy a 17 ostatních přestupků 
(nejvíce veřejného pořádku). Jedna osoba 
byla předvedena na Policii ČR a 5 přestupků 
se týkalo volného pohybu psů, 6krát policisté 
řešili nález použitých injekčních stříkaček.

Okrsek je ohraničen ulicemi Opavská, B. 
Nikodéma, 17. listopadu, je tvořen zástav-
bou rodinných domů bez sídlištní zástavby. 
V okolí restaurací dochází k narušování 

veřejného pořádku, zejména rušení nočního 
klidu a znečisťování. Zastávky MHD v okrsku 
bývají objektem vandalů a sprejerů. V okrsku 
dochází k poškozování obecně prospěšného 
zařízení zejména v okolí Pustkoveckého 
rybníka a k narušování veřejného pořádku 
osobami, které odcházejí z restauračních za-
řízení, zejména z diskotéky Bohemia. Dále jen 
nerespektování § 53 odst. 2 zák. č. 361/2000 
Sb o provozu na pozemních komunikacích – 
jízda cyklisty po chodníku v Pustkoveckém 
parku.

Statistika řešených případů Městské policie 
v obvodě Ostrava-Pustkovec
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Slavnostním poklepáním na základní 
kámen začala dlouho očekávaná stavba nové 
zbrojnice. Akce proběhla za účasti nejvyšších 
představitelů statutárního města Ostravy, 
pana primátora a vedení zastupitelstva měst-
ské oblasti. Zimní období bylo pro realizaci 
stavby příznivé, a tak stavba probíhala podle 
plánovaného stavebního harmonogramu. 
V současné době je stavba před dokončením, 
zbývá dořešit práce na vnitřním vybavení 
zbrojnice. 

V sobotu 5. října ve 12.00 hodin byla 
budova nové zbrojnice za účasti starosty Pust-
kovce a zastupitelů slavnostně předána Sboru 
dobrovolných hasičů. Zásahová jednotka 
v Pustkovci se konečně může přestěhovat se 
svou moderní technikou do nových a hlavně 
dnešní době odpovídajících prostor. Za svou 
obětavou a náročnou práci pro veřejnost a za 
záchranu osob a majetku si tyto prostory její 
členové plně zaslouží.

Upozorňujeme všechny řidiče včetně 
chodců na nové výstražné dopravní značení, 
které signalizačním světlem upozorňuje 

účastníky silničního provozu na ulici Pustko-
vecké o výjezdu požárních vozidel k zásahu. 
Zařízení je namontováno na sloupu ČEZ u ro-
dinného domku č. 28/90 . V provozu bude od 
kolaudace nové budovy Hasičské zbrojnice. 

Prosíme o pochopení všech účastníku sil-
ničního provozu v tomto dost nepřehledném 
úseku a děkujeme v zájmu všech za jeho 
dodržování.

Nová hasičská zbrojnice pro Pustkovec

První jarní akcí našeho sboru hasičů bylo 
stavění máje. Byli jsme rádi, že 30. dubna 
přišly doslova davy lidí, kteří společně s námi 
přivítali příchod jara a postavili tradiční máj-
ku. Tu se nám podařilo celý měsíc uchránit 
před ukradením, a tak jsme ji mohli v sobotu 
25. května pokácet. Kácení máje předcházel 
dětský den, kdy jsme pro naše děti připravili 
ukázku hašení požáru zásahovou Tatrou 
CAS30. Děti si samy mohly vyzkoušet stří-
kání z hadice a vodního děla. 

V květnu jsme se zúčastnili Slavnostního 
setkání hasičských praporu v Ostravě-
-Radvanicích, kde při této příležitosti pro-
běhlo svěcení hasičského praporu Okresního 
sdružení SH – ČMS Ostrava – město. 

Naši členové Marek Mucha, Jan Kostka 
a Tomáš Vjaclovský, se 7. května v Krevním 
centru Fakultní nemocnice Ostrava, zúčast-
nili celorepublikové akce Daruj krev s hasiči. 
Zařadili se tak mezi 70 dobrovolných hasičů 

a hasiček z okresu Ostrava – město, kteří bez-
platně darovali svou krev či krevní plazmu. 
Jednalo se již o devátý ročník a mezi dárci 
bylo letos i 12 prvodárců.

Po poctivé a náročné zimní přípravě se naši 
mladí hasiči opět zapojili do celostátní hry 
Plamen a série závodů Ostravské ligy. Této sou-
těže se pravidelně účastní v kategorii mladší 
19 týmu a v kategorii starší 16 týmu z celého 
ostravského okresu. Poslední soutěž Ostravské 
ligy proběhla v neděli 23. června na pustkovec-
kém hřišti. Družstvo nejmladších, Pustkovec 
mladší B, si oproti loňskému ročníku polepšilo 
o 5 příček a umístilo na 5. místě, družstvo 
Pustkovec mladší A zopakovalo skvělý výkon, 
který znamenal 1. místo. Družstvu starších 
se nepodařilo zopakovat loňský výsledek 
a umístilo se na 8. místě. Celkově v Ostravské 
lize mládeže se družstvo Pustkovec mladší 
B umístilo na 10. místě, družstvo Pustkovec 
mladší A na 3. místě a Pustkovec starší na 

9. místě. V okresních kolech hry Plamen se 
podařilo družstvu Pustkovec mladší A vybo-
jovat celkové 5. místo. Družstvo Pustkovec 
mladší B pak skončilo na celkovém 11. místě 
a Pustkovec starší na 9. místě. K dosaženým 
výsledkům dětem blahopřejeme, trenérům 
děkujeme hlavně za pevné nervy a výdrž.

Od června do září probíhá sezóna závod-
nímu týmu mužů. Ti se pravidelně zúčastňují 
závodů v seriálu Moravskoslezské ligy v po-
žárním útoku a dalších pohárových soutěžích 
v rámci moravskoslezského kraje. Letos bo-
hužel přerušil svojí závodní činnost tým žen, 
který vznikl společně z hasiček Pustkovce 
a Martinova pod názvem MARPUS. Mimo-
závodní činnost pokračuje i nadále, holky se 
např. zúčastnily akce Hrad žije první pomocí. 
Pevně věříme, že se tento tým zase brzy po-
staví na sportovní startovací čáru.

Celoročně, léto nevyjímaje, probíhají 
pravidelná školení zásahové jednotky. Během 
letních měsíců měla naše jednotka 9 ostrých 
výjezdů (požáry budov, požár pole, padlé 
stromy) a pomáhala u další technické pomoci. 
Zúčastnili jsme se taktického cvičení na budo-
vu základní školy v Krásném Poli, s technikou 
jsme se u příležitosti oslav založení byli ukázat 
ve Velké Polomi. Strojníci Marek Mucha a Jin-
dřich Šmerda se zúčastnili kurzu bezpečné 
jízdy na polygonu Libros v Ostravě.

V této chvíli se již plně soustředíme na 
start nové sportovní sezóny našich dětí. Dru-
há říjnová sobota pak bude patřit setkání se 
sousedním martinovským sborem, tentokrát 
v Martinově, při závodním klání – MARPU-
SU, kdy nám budou chtít martinováci vrátil 
loňskou prohru.

Pavel Tichý, Starosta SDH Pustkovec

Z činnosti Sboru dobrovolných hasičů Pustkovec
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Určitě mnozí občané Pustkovce zazname-
nali informaci, že od září vyjíždějí do ulic 
speciální taxíky pro seniory, které nesou ná-
zev Senior Expres Poruba!!! Obyvatelé starší 
sedmdesátišesti let se jimi svezou za třicet 
korun na místa v území Ostravy. Pokud bude 
chtít senior taxi využívat, bude potřebovat 
speciální průkaz. Zažádat o něj může na měst-
ském úřadě obvodu Poruba. Rada městského 
obvodu Pustkovec zažádala na vedení měst-
ského obvodu Poruba o možnosti vydávání 
průkazů pro své občany přímo v Pustkovci. 
Zájemci z řad občanů Pustkovce splňující 

věkovou hranici se mohou přihlásit na Úmob 
Pustkovec, za účelem přehledu o počtu zájem-
ců o tuto službu pro další jednání. O výsledku 
jednání vás budeme informovat.

Každý senior může taxík využít čtyřikrát 
do měsíce a cestovat společně s doprovodem. 
Primárně je Senior expres Poruba!!! určen 
pro cesty k lékaři nebo do zdravotnických 
zařízení, do domovů pro seniory nebo k po-
skytovatelům sociálních služeb, případně na 
úřady. Vůz si pak senioři mohou objednat 
na speciálním čísle, které je uvedeno na 
průkazce.

Blíží se povinné 
čipování psů

Novela zákona o veterinární péči má 
mimo jiné za cíl omezit působení nelegálních 
množíren psů, neboť chovatelům ukládá 
povinnost oznamovat chov 5 a více fen, 
dále zavádí povinnost registrace útulků pro 
zvířata, upřesňuje odchyty zvířat a ukládá 
výše zmíněnou povinnost čipování psů 
v návaznosti na očkování proti vzteklině. 
Reaguje tak na špatné podmínky, ve kterých 
byla zvířata v posledních letech nacházena, 
definuje pojem množírna a stanovuje pokuty 
za chov psů a koček v nevyhovujícím pro-
středí. Případů týrání zvířat v Česku přibývá 
a jsou to často otřesné scény. Úřady se proto 
rozhodly radikálně zakročit. 

Podle novely zákona č. 302/2017 Sb., 
kterým se změnil zákon č. 166/1999 Sb. tedy 
veterinárního zákona, každý chovatel dnes 
ví, že očkování proti vzteklině je pro jeho 
psa povinné. Málo chovatelů ovšem ví, že 
s účinností od 1. ledna roku 2020 bude na 
každého psa bez čipu nahlíženo jako na psa 
nenaočkovaného, a to i v případě, když má 
tento pes v očkovacím průkaze o očkování 
proti vzteklině záznam. Povinně čipovat by 
se měli všichni psi v době prvního očkování 
proti vzteklině, tedy kolem půl roku stáří 
zvířete. Čipování se netýká psů označených 
čitelným tetováním před 3. červencem 2011. 
Každý chovatel, který přijde se svým neoči-
povaným psem na očkování proti vzteklině 
v roce 2020, bude vyzván, aby nechal svého 
psa očipovat. Pořizovací cena čipu závisí na 
jeho typu, mohla by se pohybovat mezi 120 
až 550 korunami. Není se ale čeho děsit. 
Úkon je to jednorázový, s minimálním 
rizikem poškození zdraví psa. Čip velikosti 
rýžového zrna je umístěn v aplikační jehle. 
Ta se vbodne psovi pod kůži a čip se z jehly 
vytlačí do podkožního prostoru. Tam čip se-
trvá po celý život psa. Čip lze přečíst pomocí 
čtečky, kterou dnes disponuje téměř každý 
veterinární lékař či útulek.

Jistě jste zaznamenali v Pustkovci jmelím 
napadené dřeviny, příkladně památnou lípu 
u desky Petra Bezruče a další krásné stromy 
v pustkoveckém parku. 16. 11. 2017 bylo 
písemně požádáno OOŽP SMO o spolupráci 
s řešením problematiky nadměrného výskytu 
jmelí na stromech. Cílem bylo omezit expanzi 
této parazitické rostliny na na území města 

Ostravy. Do termínu nahlášení napadených 
dřevin tzn. 16. 2. 2018 bylo za katastrální 
území Pustkovce nahlášeno 19 napadených 
dřevin. V dubnu 2019 jsem osobně navštívil 
pracovníka OOŽP SMO, v červenci jsem 
opět podal písemný dotaz na dřeviny ve 
VKP v Pustkovci v souvislosti s jeho možnou 
revitalizací. Termín pro odevzdání kompletní 
projektové dokumentace na eliminaci šíření 
jmelí ve všech obvodech Ostravy byl stano-
ven na 16. září 2019. Aktuálně jsou u stromů 
napadených jmelím prováděny biologické 
průzkumy, které požaduje Agentura ochrany 
přírody a krajiny ČR. Očekáváme, že samotné 
práce na odstraňování jmelí započnou v příš-
tím roce. Bohužel, stromy rostoucí v lokalitě 
Pustkoveckého údolí v celoměstském projektu 
zahrnuty nejsou, neboť tyto stromy (jejich 
zdravotní stav, perspektiva aj.) jsou řešeny 

v samostatném projektu v rámci městem 
plánované revitalizace.

Takový je výsledek řešení odstranění jmelí 
na napadených stromech. Snad se jednoho 
obyvatelé a také stromy dočkají.

starosta Stanislav Pyš

TAXI PRO SENIORY

JMELÍ JEŠTĚ NA STROMECH

foto: Patrik Václavík �
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Na první neděli v měsíci září připadá dle 
tradic KRMÁŠ v Pustkovci. V letošní roce 
připadla tato oslava „posvícení“ nebo „po-
svěcení“ na neděli 1. Září. Dopoledne byla 
v kostele svatých Cyrila a Metoděje sloužena 
mše svatá za živé i zemřelé občany Pustkovce. 
Na prostranství naproti kostela byly v tento 
den dány do provozu kolotoče a různé pouťové 
atrakce. V blízkosti kolotočů se objevilo také 
několik prodejních stánků s různým zbožím, 

které k takové příležitostí, jako je Krmáš, 
nepochybně patří. V odpoledních hodinách 
připravili členové SDH Pustkovec již tradiční 
občerstvení pro spoluobčany s posezením 
v prostorách staré hasičské zbrojnice. Počasí 
tentokráte mimořádně přálo, jako zázrakem 
v tento den nepršelo, a tak se Krmáš v Pust-
kovci opravdu vydařil. Vedení samosprávy 
městského obvodu děkuje členům SDH za 
obětavost a udržení této tradice v Pustkovci.

Pustkovecký Krmáš

V květnu navštívili Zahrádkáři Pustkovec 
arboretum v Novém Dvoře, které proslavila 
velká sbírka rododendronů, patřící k nej-
bohatším sbírkám v ČR. Členové prošli 
unikátním parkem u zámečku s rozlohou 30 
ha a rozsáhlou sbírkou dřevin z celého světa. 
Park založil roku 1905 majitel zámku v No-
vém Dvoře Quido Riedl. V areálu se nachází 
„mamutí“ sekvoje, borovice osinaté z Arizo-
ny, přesahující ve své domovině stáří 4000 let 
i vývojově prastarý, posvátný a léčivý jinan, 
pamětník dinosaurů. V rámci expozice si 
můžete prohlédnout skleník s expozicí sub-
tropických a tropických rostlin.

Exkurze zahrádkářů pokračovala pro-
hlídkou větrného mlýna v Cholticích, který 
byl postaven roku 1833 v nedalekém Sádku 
Augustinem Foltýnem. Roku 1878 byl roze-
brán a prodán Františkovi Romfeldovi, po 
částech převezen do Choltic a zde postaven na 
nynějším místě. Po svém otci mlýn převzal do 
péče Konrád Romfedl, ale po válce se o něj již 
neměl kdo starat. Mlýn chátral až do roku 1994, 
kdy byl prodán zpět původnímu majiteli. Dnes 
mlynářskou tradici převzal jeho syn Radomí-
Romfeld, který zřídil ve mlýně expozici. 

Poslední zastávkou zahrádkářů byl Zámek 
v Hradci nad Moravicí. Trasa prohlídky vedla 
zámkem který se roku 2002 stal národní 
kulturní památkou. Areál, v němž se nachází 
Bílý zámek, novogotický Červený zámek 
a Bílá věž, je zakomponován do přírodně-
-krajinářského parku, který je svou rozlohou 
největším v Moravskoslezském kraji. Na 
rozdíl od ostatních není uzavřeným celkem, 
ale otevírá se volně do krajiny.

Za výbor spolku zahrádkářů  
Eliška Chodurová

Zahrádkáři navštívili památky 
sousedního opavského okresu

PRAVIDLA 
VZDÁLENOSTI 
VÝSADBY STROMŮ 

Strom který bude větší než 3 m mini-
málně 3 m od hranice pozemku.

Strom který bude menší než 3 m mini-
málně 1,5 m od hranice pozemku

Stavba domů minimálně 2 m od hranice 
pozemku

Dále je vždy nutno se řídit občanským 
zákoníkem.

OBČANSKÉ 
OKÉNKO

Bartošek Antonín
Jakubek Ondřej
Král Eduard
Ožanová Emily

Pešat Alfréd
Pokuta Filip
Wiatrová Liliana

Angletová Anna
Bajerová Jaroslava
Drozdek Leo
Gavenda Arnošt
Hloch Miroslav
Homola Antonín
Chamrada Anton

Lazarová Milada
Murcek Jaromír
Navrátil Miroslav
Otisk Karel
Svoboda Vladimír
Šmíd Stanislav

50. let na společné 
cestě životem 

Blahopřejeme manželům Lichým

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY

BLAHOPŘEJEME 
JUBILANTŮM

ROZSVÍCENÍ 
VÁNOČNÍHO STROMU

Slavnostní tradiční rozsvícení vá-
nočního stromu se bude konat v pátek 
29. listopadu 2019 v 16.00 hodin na par-
kovišti před kostelem sv. Cyrila a Metodě-
je v Pustkovci. Srdečně zve všechny naše 
občany rada městského obvodu a členky 
Kulturní a sociální komise.

NEUKÁZNĚNOST 
NĚKTERÝCH OBČANŮ

Ve velkoobjemovém kontejneru, které 
v Pustkovci pravidelně přistavujeme, se 
ve dnech 14.–15. září 2019 u budovy úřa-
du městského obvodu objevily ve větším 
množství dřevěné železniční pražce. Při 
odvozu řidič společnosti OZO Ostrava 
odmítl tento odpad odvézt a úřad se musí 
postarat o jeho likvidaci. Protože to není 
levná záležitost, která zasáhne rozpočet 
obce, klade si nyní rada, jako zastupitel-
stvo uvědomělých občanů, otázku, zda 
tuto službu všem nadále poskytovat?
 starosta Stanislav Pyš
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V květnu tohoto roku byla konečně 
dokončena projektová dokumentace re-
konstrukce sportovní haly v Pustkovci 
s rozpočtem bez mála 50 miliónů korun. 

O projektu bylo jednáno s představiteli 
zastupitelstva z investičního odboru města 
Ostravy bohužel s negativním výsledkem. 
SMO tak velkou částku na rekonstrukci ne-

může poskytnout. Při jednání bylo navrženo 
na místě stávající haly postavit budovu no-
vou. Do červencového data dalšího jednání 
městský obvod vypracoval realizační plán 
projektové dokumentace, který by náklady 
rekonstrukce snížil.

Přesto na červencovém jednání za účasti 
vedení TJ Sokol Pustkovec a vedení obou 
zainteresovaných městských obvodů opět 
došlo ze strany SMO ke konsensu s původním 
návrhem. Zatím co TJ Sokol Pustkovec a za-
stupitelé městského obvodu mají představu 
o rekonstrukci stávající haly, SMO trvá na 
zbourání a výstavbě nové. Důvodem jsou 
evropské parametry, které by hala podle 
projektové dokumentace rekonstrukce ne-
splňovala.

V současné době byla po dohodě všech 
jednajících stran oslovena projekční kancelář, 
která má navrhnout další možnou úpravu 
projektové dokumentace za účelem většího 
snížení ceny rekonstrukce, a to i za cenu, že 
hala ani po této úpravě Evropské parametry 
mít nebude.

TJ Sokol Pustkovec si letos slavnostně 
připomíná 100 let od svého založení – v květ-
nu 1919. Toto 100leté období bylo vyplněno 
bohatou tělovýchovnou a kulturní činností. 
Pustkovecký Sokol byl vždy ve středu spole-
čenského a kulturního dění v Pustkovci a tím 
napomáhal společnému soužití jeho občanů. 
7. června 1931 proběhlo veřejným cvičení 
slavnostní otevření hřiště, které se strategic-
kou polohou stalo středobodem dění v obci. 
Po 2. světové válce, kdy byla činnost členů 
pozastavena, zakládal Sokol nové oddíly 
sportu, které se úspěšně rozvíjely. Sportov-
ním myšlení byli členové TJ Sokol Pustkovec 
natolik zapálení, že se rozhodli pro výstavbu 
nové Sportovní haly. Stavbu postavenou své-
pomocí členů a občanů Pustkovce slavnostně 
otevřeli v říjnu 1979. Hala byla využita jak ke 
sportovním účelům, tak pro kulturní akce po-
řádanými spolky v Pustkovci. Těmto účelům 
slouží dodnes. 

Po roce 1989 proběhla výstavba nového 
areálu pro venkovní sporty. Sportoviště je 
využíváno sportovními oddíly, Sborem dob-
rovolných hasičů a širokou veřejnosti. Po 40 

letech své služby sportovcům si oba sportovní 
objekty zaslouží rekonstrukci, aby vyhovo-
valy podmínkám odpovídající dnešní době. 
Změnou vlastníka v roce 2018 bylo přistoupe-
no k zadání a výrobě projektové dokumentace 

rekonstrukce sportovní haly. Velkým úkolem 
pro vedení městského obvodu je zajistit spolu 
s MMO financování této rekonstrukce. Je 
nutné skloubit rozhodnutí městského obvodu 
Pustkovec a rozhodnutí vedení městského 
obvodu Poruba, která bude tuto Sportovní 
halu dlouhodobě využívat k hodinám tělesné 
výchovy žáků přilehlé ZŠ J. Valčíka. 

Vedení městského obvodu Pustkovec se 
také počalo zabývat studií využitelnosti celé 
lokality venkovního sportoviště. Je podepsaná 
rámcová smlouva s vedením – Technické uni-
verzity VŠB – Fakultou stavební. Studenti této 
fakulty vypracují vizi využitelnosti, tak aby 
využití vyhovovalo všem sportům, hasičům 
a veřejnosti.

Sokol v Pustkovci

REKONSTRUKCE SPORTOVNÍ HALY
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Dne 10.8.2019 se pod záštitou obce Pust-
kovec uskutečnil nohejbalový turnaj trojic na 
hřišti TJ Sokol Pustkovec. 

Turnaje se zúčastnilo 13 týmů. Ve 
čtvrtfinále ztroskotal narychlo sestavený 
Pustkovec B, ale rovněž nadějný Pustko-
vec C. Pustkovec A, silná domácí dvojice 
doplněná o zkušeného hráče z Výškovic, 
postoupil a dostal se až do finále. Tam 
bohužel podlehl favoritovi turnaje – týmu 

Psychosomatická zácpa. Pohnutky k vol-
bě svého názvu tento tým ponechal bez 
komentáře, a možná je to tak lepší. Bronz 
získali hráči Turzovky, když porazili tým 
Imrich. 

Díky účasti týmu ze Slovenska, šlo 
o turnaj mezinárodní. Robo a jeho parťáci 
zajistili nejenom punc internacionality, ale 
hlavně přispěli k perfektní náladě a pohodě. 
Doufáme, že přijmou naše pozvaní k účasti 

i na dalších turnajích, které se u nás ode-
hrají. Rád bych srdečně poděkoval panu 
starostovi Stanislavu Pyšovi za projevenou 
vstřícnost a za zahájení i ukončení turnaje. 
Jsme velice rádi za fair play ze strany hráčů 
i rozhodčích a celkovou atmosféru turnaje 
a těšíme se na další nohejbalové klání u nás 
v Pustkovci. 

Jakub Fiala  
za nohejbalový oddíl TJ Sokol Pustkovec.

Sdílená kola 
v Pustkovci

Společnost Nextbike byla založena 
v roce 2004 v Lipsku a provozuje systém 
pro sdílení kol ve více než 200 městech 
po celém světě. Česká republika se stává 
27. zemí, kde nextbike působí a většinu 
kol vyrábí v Hořicích v podkrkonoší. Jako 
poskytovatel služeb městské mobility se 
Nextbike považuje za součást udržitelné 
veřejné dopravy. Zapůjčení kola probíhá 
jednoduše přes mobilní aplikaci. Regis-
trovat se můžete na stránkách https://
nextbikeczech.com/cs/.

Sdílená kola se v Pustkovci poprvé 
objevila 25. 5. 2019, kdy SMO souhlasilo 
s výjimkou starých typů stojanů na kola 
u pustkoveckého úřadu a zařadilo místo 
do aplikace sdílených kol v Ostravě. 
K dnešnímu dni jsou na území Pustkovce 
pouze dvě stanoviště kol, u budovy úřadu 
a v pustkoveckém parku. Do poloviny 
srpna bylo u radnice registrováno 252 vý-
půjček a 263 vrácení kola a v parku 1630 
vypůjčení a stejný počet vrácení. Pokud 
i vám chybí další stanoviště, na kterých 
byste si mohli kola půjčit, abyste mohli 
dojet na tramvaj, nákup či se jen tak projet 
městem, napište nám do redakce.

V sobotu 25. 5. 2019 uspořádal městský 
obvod Pustkovec společně se členy sociální 
a kulturní komise, Sborem dobrovolných 
hasičů a členy sportovního oddílu AC ČEPO 
Pustkovec tradiční odpoledne pro děti.

Členové zásahové jednotky SDH Pustko-
vec předvedli dětem ukázku hašení požáru. 
oddíl kynologie Městská policie Ostrava 
předvedla zásah cvičenými psy zadržení 
pachatele a členové AC ČEO měli pro děti 
připravené různé sportovní a zábavné hry. 
Počasí mimořádně přálo, a tak na dětech 
odměněných různými sladkostmi a drobnými 

hračkami byla vidět spokojenost. Doufáme, 
že se tato vydařená akce bude konat také 
v příštím roce.

Orientační 
mapy

Nejen cyklistům, ale i všem návštěvníkům 
Pustkovce slouží orientační mapy. V první 
polovině měsíce září 2019 byly 13 let staré 
mapy městského obvodu demontovány a na-
hrazené novými, odpovídajícími současnému 
stavu zastavěnosti, poskytovaných služeb 
a především komunikací a cyklostezek.

DEN DĚTÍ

VELKÁ CENA PUSTKOVCE 2019 
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V Pustkovci odstartovala série závodů Os-
travský MTB pohár 2019 horských kol. Cílem 
této sportovní akce je motivace dětí a mládeže 
ke sportu. Závody pořádají DK BIKESHOP 
Racing Team a jsou určené pro závodníky na 
horských kolech všech věkových kategorií. 
Jako první je vždy odstartován závod těch 

nejmenších závodníků na odrážedlech pod 
dohledem a povzbuzováním rodičů. Následují 
závody v kategoriích mladších žáků starších 
žáků a dorostu. Odpolední náročnější závody 
jsou určeny pro starší kategorií mužů a žen. 

V sérii připravovaných závodů Ostravský 
MTB Pohár 2019 proběhly již dva závody. Or-

ganizátoři obě sportovní akce s náročnou tratí 
v terénu řádně zabezpečil a zajistili vzorný 
úklid využitého veřejného prostranství. 

Stejně jako první i druhý Pustkovecký 
přelet proběhl za krásného letního dne a svým 
počtem závodníku jenom potvrdil zájem 
občanů o cyklistiku. 

Pustkovecký Přelet

V červnu ukončili sezónu svěřenci trenérů 
Jaroslava Kaňoka, Jiřího Podhajeckého a Da-
vida Kapičáka. Mladší žáci skončili v tabulce 
v konkurenci třinácti soutěžících týmů na 
pátém místě. Starší žáci ukončili své snažení 
na sedmém místě z osmi týmů. „Skončili jsme 
sice předposlední, ale i tak jsme spokojení. 
Celou sezónu jsme odehráli s kluky, kteří 

věkem spadají do kategorie mladších žáků. TS 
Sokol oslabuje nedostatek hráčů ročníků 2004 
a 2005. V oddíle zůstali pouze tři, proto celou 
sezónu starších žáků odehráli hráči ročníků 
2006–2008. „ Musím před klukama smek-
nout, že se nezalekli a hráli proti klukům, 
kteří byli mnohdy i o dvě hlavy vyšší“ říká 

trenér Kapičák. „Zápasy jsme sice prohrávali, 
ale myslím, že kluci nasbírali od protihráčů 
zkušenosti, které jim pomůžou v příští sezó-
ně“, doplňuje trenér Podhajecký.

„Pohled na tabulku je pro nás orientační. 
Hlavní pro nás je učit kluky hrát fotbal a když 
bude některý z nich výjimečně šikovný, ať 
klidně jde zkusit štěstí do většího oddílu“, 

říká trenér Kaňok.
Úspěšná byla minulá fotbalová sezóna 

mladší přípravky a předpřípravky. Děti mladší 
přípravky během celého roku prohrály pouze 
jednou a celou soutěž vyhrály. Předpřípravka 
pod vedením trenéra Aleše Broulíka bodo-
vala také na mezinárodně obsazeném turnaji 

v Klimkovicích, ze kterého děti přivezly 
1.místo. Úspěšný tým hráčů 9 let nám však 
odchází do naši starší přípravky a hráče pro 
tuto věkovou kategorii letos nemáme. Soutěž 
budeme hrát s dětmi o rok až o dva mladšími. 
Stejný problém při zápasech asi bude mít 
i starší přípravka s malým počtem hráčů 10 
let. O fotbal našich nejmenších je stále velký 

zájem, každého tréninku se vždy 
účastní alespoň 20 dětí a u starší 
přípravky trenéra Michala Macka 
kolem 15 dětí. 

O tom, že v Pustkovci vyrůstají 
šikovní fotbalisté svědčí i výsledek 
ze zimy, kdy v zimní pauze mladší 
žáci v Krajské zimní lize v halové 
kopané obsadili konečnou pátou 
příčku ze třiceti přihlášených 
týmů. „Výsledek nás samotné 

překvapil, ale ukázal nám, že se nemusíme 
bát žádného soupeře“, komentoval umístění 
trenér Kapičák.

Oba trenéři se pak shodli na tom, že jejich 
přáním je, aby se kluci sešli po prázdninách 
v co největším počtu.

Jaroslav Bochňák, Aleš Broulík, Michal Macek

TJ Sokol Pustkovec

Veteránům začala podzimní část
Po prázdninových dnech se dočkali svých zápasů také pust-

kovečtí veteráni a hned na úvod přivítali silného soupeře z Po-
lanky nad Odrou. O první body do tabulky se na pustkovecké 
trávě rozhořela opravdová bitva, kterou divák leckdy nevidí 
ani ve vyšších soutěžích. Celé utkání se vedlo ve vysokém 
tempu, jako by nešlo o veterány. V této fascinující podívané 
strhli vedení pustkovečtí nejprve na svou stranu, ovšem soupeř 
do poločasu ještě stačil vyrovnat. Ve druhé půli naopak hráči 
Polanky vývoj utkání otočili, ale po jedné z rychlých akcí se 
Pustkovci podařilo skoré opěr srovnat. Zápas pak dospěl do 
nerozhodného konce a následovaly pokutové kopy. I tady se 
bylo na co koukat, oba soupeři dali vyniknout brankářům, 
ale bod navíc si nakonec odvezli hosté z Polanky, když se jim 
podařilo v desáté sérii rozhodnout.
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Mobilní hospic Ondrášek
Jsme Mobilní hospic Ondrášek a doprovázíme nevyléčitelně 

nemocné dospělé i děti v poslední fázi jejich nemoci. Bezplatně pe-
čujeme o pacienty i jejich rodiny tak, aby umírající mohl zůstat doma 

mezi svými blízkými až do konce. Každý den vyjíždí naši lékaři 
a zdravotní sestry k pacientům domů. Pomocnou ruku podávají také 
sociální pracovnice, psychologové i duchovní. Pro naše pacienty jsme 
k dispozici 24 hodin denně. Působíme v Ostravě a okolí do 30 km 
pro dospělé a v celém Moravskoslezském kraji pro děti. Provozujeme 
ambulanci paliativní medicíny, dětský denní hospicový stacionář 
a odbornou knihovnu. 

Nebojte se nás v případě potřeby kontaktovat: Mobilní hospic 
Ondrášek, o.p.s., Gurťjevova 459/11, 700 30 Ostrava-Zábřeh. 
Tel.: 727 805 329, 603 566 336. 
Více informací naleznete také na www.mhondrasek.cz.

Klece autismus 
nevyřeší

Organizace Mikasa již 10. rokem pomá-
há lidem s autismem a těžkým mentálním 
postižením najít cestu ke štěstí. Své služby 
odborně poskytuje prostřednictvím průvod-
covství rodin s autistickými dětmi, sociální 
rehabilitace, denního stacionáře, aktivizačních a motivačních 
programů pro autisty, vzdělávání a osvěty a v neposlední řadě 
prostřednictvím terapeutických rodičovských skupin. 

Dne 8. 11. pak Mikasa přivítá odborníky i širokou veřejnost 
v aule a učebnách Lékařské fakulty Ostravské univerzity na kon-
ferenci s názvem „Klece autismus nevyřeší“.

Cena: 200 Kč.

www.mikasazs.cz/vyroci

Kurz pro hospicové 
dobrovolníky

Charita Ostrava hledá dobrovolní-
ky do Hospice sv. Lukáše. Smyslem 
práce hospicového dobrovolníka je 
poskytování pomoci lidem v závěru 
života. Dobrovolník může nemocnému 
člověku nabídnout aktivity vhodné pro 
společně trávený čas např. povídání, 
čtení, hru, doprovod na vycházku apod.

Dobrovolníky odborně připravujeme, rozsah školení je 35 h teorie, 
20 hodin praxe a 3 h supervize. Po dokončení kurzu obdrží účastník 
certifikát o jeho absolvování.

Pokud byste měli zájem se k nám připojit na kurzu pro hospicové 
dobrovolníky připojujeme kontakt:

Kontakt: Charita Ostrava, Dobrovolnické hospicové centrum, 
Charvátská 785/8, Ostrava-Výškovice, (budova Hospice sv. Luká-
še), Mgr. Beata Sikorova, Tel: 599 508 505, 731 625 768, 
e-mail: hospicove.centrum@ostrava.charita.cz, 
Web: www.ostrava.charita.cz

KLECE AUTISMUS NEVYŘEŠÍ

POZVÁNKA  
NA DIVADELNÍ 
PŘEDSTAVENÍ

Vstupenky na www.mikasazs.cz/vyroci.
Zakoupením vstupenky podpoříte organizaci MIKASA z.s.

základní 
vstupné:

300 Kč
osoba

18. ŘÍJNA 2019 /  19:00

Dr.amAS:
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Dr.amAS:
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MLUVÍM
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KULTURNÍ CENTRUM COOLTOUR OSTRAVA

Divadelní soubor Dr.amAS působí při Národním ústavu pro autismus v Praze.


